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§ 1  

Val av justerare och sista dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(FP) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 4 juni 2015. 

 
§ 1a  

Närvarorätt vid utbildningsnämndens sammanträde 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden beslutade att medge rätt för Tony Mufic att 

närvara vid utbildningsnämndens sammanträde. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens sammanträde 

den 9 april 2015 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 9 april 2015, som blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerades sammanträde den 16 april 2015. 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 16 april 2015, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp 8 april 2015 och 12 maj 2015 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 8 april och 12 maj 2015, som blivit 

vederbörligen justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 5/2015 

Sida 8 (39) 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Anmälan av delegationsbeslut och inkomna handlingar till och 

med den 6 maj 2015 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Protokoll från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 6 maj anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Tertialrapport 1 2015 utbildningsnämnden 

Beslut 

1. Tertialrapport 1 2015 per den 30 april godkänns. Rapporten 

överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden fastställer mål, aktiviteter och nya eller 

förändrade årsmål för indikatorer. 

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner föreslagen budgetjustering 2,3 mnkr. 

4. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om 58,5 mnkr. 

5. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 

medel för klimatinvesteringar, totalt 10,9 mnkr. Medlen 

avser satsning på skolmåltider, utbyte av armaturer och av 

ljuskällor, samt installation av avfallskvarnar. 

6. Utbildningsnämnden godkänner den förändrade budget-

offerten i projektet ombyggnad av byggnaden Lindeparkens 

gymnasium till ny grundskola i Enskede Gård, där 

kostnaderna har ökat från 96,4 till 109,0 mnkr. Beslutet 

anmäls till kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

7. Beslutet justeras omedelbart. 

8. Att därutöver anföra: 

Tertialrapport 1 2015 visar att utvecklingen för Stockholms 

utbildningsförvaltning går åt rätt håll. Satsningar görs inom de 

områden som behövs för att höja skolresultatet. Med satsningar 

på kompetensförsörjning och på att locka fler och få de vi har att 

stanna. Vidare satsas på kvalitetsutvärderingar och ger 

kompetenshöjande stöd inom de områden som är prioriterade så 

som digitalisering, verksamhetsstyrning och skolor i 

socioekonomiskt utsatta områden samt på utbyggande av 

mottagandet av nyanlända elever så att de snabbt kan ta del av 

det svenska utbildningssystemet. Det är positivt att 

utbildningsnämnden söker medel för en klimatsatsning i 

skolorna.  

 

Det finns arbete att göra angående elevers inflytande över och 

förståelse för sitt eget lärande. Det gäller så väl gymnasieskola 

som för grundskola. Det är av stor vikt att alla elever förstår 

vilka mål som finns uppsatta för dem och hur de skall nå dem. 

Vidare behöver utbildningsnämnden fortsätta utveckla arbetet 

med en trygg lärmiljö och studiero i skolan. 

 

I tertialrapporten saknas indikatorer för att följa upp elevhälsan 

närmare. Det är en konsekvens av att elevhälsans verksamhet 

inte syns på det tydliga sätt som den skulle kunna göra i 

utbildningsförvaltningens verksamhetsplan. Det är ett 

utvecklingsområde.  
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Arbetsmiljön för utbildningsförvaltningens personal är vidare ett 

område som behöver utvecklas. Att vända sjukfrånvarotrenden 

är av stor vikt. Man skall trivas på sitt arbete inom 

utbildningsförvaltningen, man skall vilja stanna kvar och man 

ska känna sig lockat att ta en anställning hos Stockholms skolor. 

Utbildningsförvaltningen är på god väg med ett systematiskt 

arbetsmiljöarbete och bra samarbete med de fackliga 

organisationerna tillsammans med satsningar på 

kompetensförsörjningsstrategier.  

 

Majoriteten är förväntansfull inför tertialrapport 2 då också 

elevernas kunskapsresultat kommer att redovisas. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 maj 2015, dnr 1.2.2-4492/2015. 

 

Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden i huvudsak 

kommer att uppnå angivna mål och i hög grad bidra till att 

kommunfullmäktiges mål för stadens verksamheter uppnås. Så 

här långt kan inga större verksamhetsmässiga avvikelser 

konstateras. De i verksamhetsplanen angivna uppdragen och 

aktiviteterna genomförs som planerat och en mängd insatser 

pågår, som anknyter till de av nämnden prioriterade områdena 

Alla barns och ungdomars lärande, kunskapsutveckling och 

resultat, Kompetensförsörjning, Skolutbyggnad, Samverkan och 

samarbete samt Ekonomi och effektivitet. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med övriga avdelningar. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Tertialrapport 1 2015 per den 30 april godkänns. Rapporten 

överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden fastställer mål, aktiviteter och nya eller 

förändrade årsmål för indikatorer. 

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner föreslagen budgetjustering 2,3 mnkr. 

4. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om 58,5 mnkr. 

5. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 

medel för klimatinvesteringar, totalt 10,9 mnkr. Medlen 

avser satsning på skolmåltider, utbyte av armaturer och av 

ljuskällor, samt installation av avfallskvarnar. 

6. Utbildningsnämnden godkänner den förändrade budget-

offerten i projektet ombyggnad av byggnaden Lindeparkens 
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gymnasium till ny grundskola i Enskede Gård, där 

kostnaderna har ökat från 96,4 till 109,0 mnkr. Beslutet 

anmäls till kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

7. Omedelbar justering. 
 
Yrkande 

Ordförande Olle Burell (S) samt ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och Edith Ringmar (V) framlade 

ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Vice ordförande Lotta Edholm (FP) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra: 

 

Några månader in i den nya mandatperioden ser vi hur flera 

stadsdelförvaltningar och förskolor larmar om att man kommer 

att behöva utöka barngruppernas storlek och/eller minska 

personaltätheten eftersom budgetförutsättningarna blivit sämre 

jämfört med tidigare.  

 

Även vad gäller skolan kommer det nu ytterst oroande tecken på 

annalkande nedskärningar. Oroande, men inte oväntade. 

Budgeten för 2015 var magert tilltagen, vilket vi då också 

varnade för. Majoriteten har inte klarat att satsa på skolan. 

 

Förvaltningen varnade i april månad för att skolpengens andel 

av schablonen – det vill säga de resurser som skolorna har för 

undervisningen – kommer att behöva sänkas för att finansiera 

ökande lokalkostnader i takt med skolutbyggnaden, om inte mer 

pengar skjuts till. För 2016 handlar det om 21 miljoner kronor, 

för 2017 om 36 miljoner kronor och för 2018 om 56 miljoner 

kronor som behöver tas ur skolornas resurser för undervisning.  

 

I föreliggande tertialrapport kommer ännu fler tecken på 

ekonomiska svårigheter. Förvaltningen skriver att årets 

prognosticerade resultat för grundskola och fritidshem i egen 

regi är en försämring med 98,1 mkr före och 15,0 mkr efter 

resultatdispositioner jämfört med bokslutet 2014, då grundskola 

i egen regi redovisade ett överskott om 128,0 mkr före 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 5/2015 

Sida 12 (39) 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

resultatdispositioner och ett överskott om 44,3 mkr efter 

resultatdispositioner. Grundskolans utgående fond från 2015 

beräknas kunna öka med inte ens en miljon kronor, eftersom så 

mycket behöver användas för att täcka underskottet. I T1 2014 

var prognosen på avsättningen till fonderna uppemot 14 

miljoner, som en jämförelse.  

 

Grundskolan och fritidshemmet utgör en mycket stor del av 

förvaltningens verksamhet i egenregi. När nu inte bara 

gymnasieskolan, utan även grundskolan, börjar få svårt att få 

pengarna att räcka till för framtiden är det ett allvarligt tecken på 

att socialdemokraterna faktiskt inte klarat att satsa på skolan.  

Men den fulla ekonomiska bilden i T1:an blir nu svårare att ta 

del av för den intresserade. Majoriteten har valt att slopa en 

viktig del i förvaltningens redovisning av T1 till nämnden. Den 

del i de obligatoriska bilagorna som visar avvikelser mot budget 

finns inte längre med. Visst kan informationen införskaffas på 

annat sätt, men resultatet blir ändå att viktig information riskerar 

att gå förlorad för nämnden.  

Tertialrapportens uppföljning innehåller inte längre någon 

indikator för hur stor andel av samtliga gymnasieelever som går 

ut gymnasiet med examensbevis. Endast den andel som kunnat 

ta ut ett examensbevis av de elever som gått ut med minst 2500 

poäng redovisas. Men den stora delen elever som misslyckas 

med gymnasiestudierna kommer inte upp i 2500 poäng. Deras 

resultat kommer nu inte in i indikatorn. Vi beklagar att den 

fullständiga bilden av hur väl gymnasieskolan lyckas för 

avgångseleverna inte redovisas tydligt i denna indikator. 

 

Stockholm styrs nu av en majoritet med en politik som är tydligt 

fientlig till fristående skolhuvudmän. Den kommunala skolan 

ska vara den bästa, enligt skolborgarrådet – med betoning på 

kommunal. Stadens yttranden om friskoleetableringar har sedan 

maktskiftet ändrat tonläge: i många fall har friskoleetableringar 

ansetts kan påverka stadens skolväsende negativt. I föreliggande 

T1:a framgår att antalet elever i grundskolan i egen regi väntas 

öka med drygt 3700 jämfört med fullmäktiges budget. 

Elevantalsökningen i år, liksom i en överskådlig framtid, är hög.  

 

Om alla dessa elever ska få en bra skolgång måste fristående 

såväl som kommunala skolor ges bra förutsättningar att verka, 

konkurrera och erbjuda en utbildning i världsklass. Att istället 

låta de ideologiska skygglapparna diktera valfrihetsmotståndet 

är tråkigt för Stockholms befintliga och tillkommande elever. 

Men de riskerar också att leda till, när färre utövare tillåts bidra, 

att trängseln i skolorna och därmed klasstorlekarna ökar. 

Tvärtemot vad Socialdemokraterna gick fram med före valet. 

Satsningar på kvalitet går inte att göra enbart i ord, de måste 

också åtföljas av handling. 
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Att utbildningsförvaltningen nu har ambitionen att genomföra 

en rad klimatåtgärder är glädjande. Vi ser dock att ambitionerna 

borde höjas när det gäller klimatåtgärderna för skolmåltiderna. 

Andelen ekologisk mat och andelen svinn räcker inte.  

 

Ett viktigt verktyg för att påskynda utvecklingen i rätt riktning 

är att tydligt ta ställning för svenska djurregler vid upphandling. 

För oss är det en självklarhet att de krav som svensk lagstiftning 

ställer på producenter också ska kunna tillämpas när den 

offentliga sektorn upphandlar. Precis som att en kommuns 

miljö- och hälsokontor arbetar för att svenska producenter ska 

leva upp till svenska djurskyddsregler, så bör samma kommun i 

sin köttupphandling fortsätta ställa krav på stränga 

djurskyddsregler.  

 

Inom utbildningsförvaltningens område serveras det nästintill 

100 000 måltider varje dag. En så stor verksamhet innebär ett 

stort ansvar. Klimatpåverkan från maten inom Stockholm stad 

måste också minskas dramatiskt. Det räcker inte att ställa krav 

på djurskydd, svinn och ekologisk mat. Mer säsongsbaserat och 

närodlat är också viktiga komponenter för att minska 

klimatpåverkan från mat. Att arbeta fram modeller för att 

minimera klimatpåverkan från mat är ett viktigt uppdrag för en 

kommun som vill agera som förebild. 

 

Trots att Miljöpartiet och Vänsterpartiet har föreslagit en 

minskad köttkonsumtion inom många olika delar av samhället 

ser vi inga ambitioner till det i utbildningsnämnden. Vi kan bara 

konstatera att vänstermajoriteten har sänkt sina ambitioner att 

verka för en hållbar verksamhet i Stockholms stad.  

 

Investeringsmedlen för klimatåtgärder måste tydligt kopplas till 

mindre användning av antibiotika i skolmåltiderna. De måste 

även ta hänsyn till säsongsbaserade skolmåltider. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från (M) och (FP). 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda uttalande från (FP). 
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§ 8   

Pilotprojekt om programmering i skolan 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag kring 

programmering i skolan. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 april 2015, dnr 1.5.3-5760/2015. 

 

Stockolms stads IT-strategi för ett bättre lärande som beslutats 

av kommunfullmäktige slår fast att alla elever har rätt att 

använda och utveckla sin digitala kompetens. Kunskap om 

digital teknik handlar inte enbart om att använda modern teknik 

och digitala verktyg. En djupare kunskap bygger på förståelse 

för programmering och den logik som styr digitala verktyg.  

 

För att öka kunskapen om programmering ska ett pilotprojekt 

startas på utvalda grund- och gymnasieskolor under hösten 

2015. Projektet ska syfta till att öka intresset för och kunskapen 

om programmering bland såväl elever som lärare. Goda 

exempel från Stockholms stads skolor ska lyftas fram och 

utvecklas inom ramen för projektet. Projektet ska utmynna i ett 

förslag kring programmering i skolan. En särskild 

programmeringskommission med representanter från staden, 

näringslivet och akademin formas som referensgrupp till 

projektet. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag kring 

programmering i skolan. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Beslut om verksamhetsinförande och införande av användarstöd 

för Skolplattformen 

Beslut 

1. Verksamhetsinförande av Skolplattformen genomförs. 

2. Användarstöd för Skolplattformens användare införs. 

3. Parallell it-drift och förvaltning av Skolplattformens nya it-

lösningar och befintliga it-system genomförs under de 

perioder då detta är nödvändigt mot bakgrund av det 

stegvisa införandet av Skolplattformen. 

4. Stegvis avveckling av befintliga it-system som ersätts av 

Skolplattformen genomförs. 

5. Utbildningsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

6. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 maj 2015, dnr 1.5.3-4469/2015. 

 

Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att genomföra 

projektet Skolplattform Stockholm.  

 

Utbildningsförvaltningen föreslår härmed att även följande 

projektaktiviteter genomförs inom ramen för Skolplattform 

Stockholms arbete: 

 

- planera, styra och stödja införandet av Skolplattformen i 

verksamheten för varje skolform. 

- införa användarstöd för Skolplattformen som vänder sig till 

samtliga användargrupper. 

- finansiering av parallell it-drift och förvaltning av 

Skolplattformens nya it-lösningar och befintliga it-system 

under de perioder då nya it-lösningar och befintliga it-

system kommer att existera samtidigt. 

- avveckla befintliga, av Skolplattformen ersatta it-system. 

 

Föreslagen budget för i detta tjänsteutlåtande tillkommande 

aktiviteter för Skolplattform Stockholm uppgår till 265 mnkr +/- 

30 mnkr där: 

 

- 190 mnkr +/- 10 mnkr avser verksamhetsinförandet av 

Skolplattformen. 

- 10 mnkr avser användarstöd för Skolplattformen, samt  

- 65 mnkr +/- 20 mnkr avser finansiering av parallell it-drift 

och förvaltning av Skolplattformens nya it-lösningar samt 

avveckling av befintliga, ersatta it-system. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av utbildningsförvaltningen i samråd med 

stadsledningskontoret, arbetsmarknadsförvaltningen samt 

stadsdelsförvaltningarna. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Verksamhetsinförande av Skolplattformen genomförs. 

2. Användarstöd för Skolplattformens användare införs. 

3. Parallell it-drift och förvaltning av Skolplattformens nya it-

lösningar och befintliga it-system genomförs under de 

perioder då detta är nödvändigt mot bakgrund av det 

stegvisa införandet av Skolplattformen. 

4. Stegvis avveckling av befintliga it-system som ersätts av 

Skolplattformen genomförs. 

5. Utbildningsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

6. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 april 2015, dnr. 1.3.2-3951/2015. 

 

De föreslagna ändringarna i delegationsordningen har i 

huvudsak sin grund i att en befattning som administrativ 

gruppchef, underställd administrativ chef, har inrättats på 

gymnasieskolorna i syfte att skapa ett bättre administrativt stöd 

till rektor.  

 

I kommentaren till punkt 608 anges att utbildningsnämnden ska 

fatta beslut att frångå elevens vårdnadshavares önskemål om 

placering av en elev i grundskola eller grundsärskola på grund 

av betydande organisatoriska eller ekonomiska svårigheter för 

kommunen. Sådana beslut ska inte längre vara delegerade. 

Punkt 609 utgår. 

 

Beslut om övergång till individuellt alternativ eller yrkesintro-

duktion för elev som går på nationellt program ska fattas av 

områdesansvarig gymnasiechef i samråd med handläggare på 

gymnasiestaben. Detta regleras i en ny punkt 739 a. 

 

En höjning till 10 000 kronor föreslås av det belopp som hand-

läggare vid ekonomienheten kan besluta om när det gäller 

avstående från indrivning och inkasso för kund- och 

lönefordringar samt avbetalningsplan eller anstånd med 

betalning av fordringar.  

 

Felskrivning av lagrum korrigeras och i några fall har text i 

kommentarkolumnen kompletterats. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen 

samt avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 5/2015 

Sida 19 (39) 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 11   

Genomförandeförslag för ombyggnad av byggnaden Farsta 

gymnasium till grundskola - etapp 2 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för ombyggnad av byggnaden Farsta 

gymnasium i en andra etapp för grundskoleändamål. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att bygga om Farsta 

gymnasium till en bedömd hyreshöjande kostnad om 51 

mnkr och med ett bedömt hyrestillägg om 3,5 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 april 2015, dnr 1.5.3-4513/2014. 

 

Farsta gymnasium har lagts ned som gymnasium och ingen 

undervisning bedrivs i skolan. Farsta gymnasium som är 

nedlagd benämns fortsättningsvis som Farsta grundskola. 

Antalet grundskoleelever i Farstaområdet är växande samtidigt 

som det finns behov av evakueringslösningar för grundskolor i 

söderort. Sökandetrycket till musikklasserna i Adolf Fredriks 

skola är stort.  

 

Nämnden har tidigare beslutat att skolenheten Farsta grundskola 

flyttar in i gymnasiebyggnaden och att 

musikklassorganisationen ökas med två paralleller från och med 

läsåret 2015/2016 och att dessa klasser placeras i Farsta 

grundskola och organiseras under en gemensam rektor.  

 

För att klara organisationsförändringen behöver 

gymnasiebyggnaden anpassas och detta måste ske i två etapper 

för att klara tidsplanen. Den första etappen är redan beslutad och 

för den nu aktuella andra etappen, vilken beräknas vara 

färdigställd till hösterminen 2016, är den bedömda hyreshöjande 

kostnaden 51 mnkr och hyreshöjningen 3,5 mnkr. SISAB utför 

även ventilations- och andra underhållsåtgärder. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen och SISAB. Ett 

samordnande huvudskyddsombud har deltagit i arbetet. Samråd 

med stadsledningskontoret har skett. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för ombyggnad av byggnaden Farsta 

gymnasium i en andra etapp för grundskoleändamål. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande att bygga om Farsta 

gymnasium till en bedömd hyreshöjande kostnad om 51 

mnkr och med ett bedömt hyrestillägg om 3,5 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Förslag till genomförandebeslut om anpassning av Kista 

grundskola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

avseende ombyggnad och verksamhetsanpassning av Kista 

grundskola till en bedömd kostnad om 22 354 514 kr vilket 

medför tillkommande första årshyra om 1 529 552  kr. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar ärendet till 

kommunsstyrelsens ekonomutskott och under förutsättning 

av utskottets godkännande uppdrar åt förvaltningen att 

beställa genomförandet av SISAB.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från 

den14 april 2015, dnr 13-324/6679. 

 

En ny skola, Kista grundskola, har bildats genom 

sammanslagning av tidigare Igelbäcksskolan och 

Ärvingeskolan. Med sammanslagningen behöver lokaler och 

skolgårdar till del byggas om. Ombyggnaden innebär en möjlig 

kapacitetsökning i elevantal från tidigare 750 elever till 920 

elever. Kostnaderna för de föreslagna åtgärderna beräknas till 

cirka 22,4  mnkr och en kommande första årshyra om cirka 1,5 

mnkr. Över en period av fem år beräknas hyreskostnaden 

sammantaget till cirka 7,4 mnkr. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med grundskoleavdelningen, huvudskyddsombud, 

personal- och elevrepresentanter samt SISAB. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

avseende ombyggnad och verksamhetsanpassning av Kista 

grundskola till en bedömd kostnad om 22 354 514 kr vilket 

medför tillkommande första årshyra om 1 529 552  kr. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar ärendet till 

kommunsstyrelsens ekonomutskott och under förutsättning 

av utskottets godkännande uppdrar åt förvaltningen att 

beställa genomförandet av SISAB.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13   

Yttrande över ansökningar om godkännande för bidrag till 

internationella skolor 

Svar på remiss från Skolinspektionen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som 

remissvar till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 april 2015, dnr 1.6.1-3970/2015. 

 

Ansökan gäller etablering av den internationella skolan Ecole 

Français Internationale i Stockholms stad. Med internationell 

skola på grundskolenivå avses en skola med enskild huvudman 

som har en annan internationell inriktning än den som får finnas 

i grundskolan.  En internationell skola har rätt att ta ut 

elevavgifter och den följer heller inte svensk läroplan. Mot 

bakgrund av detta är det angeläget att skolan, i enlighet med 

skollagen, endast riktar sig till de elever som vistas en kortare 

tid i Sverige eller därutöver har andra särskilda skäl. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med grundskoleavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som 

remissvar till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14   

Yttrande över ansökningar om godkännande som huvudman för 

nationellt godkända idrottsutbildningar, särskilda varianter och 

riksrekryterande utbildningar 

Svar på remiss från Skolinspektionen 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som 

remissvar till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 april 2015, dnr 1.6.1-4182/2015. 

 

Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat totalt 11 

ansökningar om godkännande som huvudman för nationellt 

godkända idrottsutbildningar, särskilda varianter och 

riksrekryterande utbildning. Förvaltningen föreslår att 

utbildningsnämnden avstår från att yttra sig om ansökan att 

starta riksrekryterande utbildning och bedömer att resterande 

ansökningar inte medför påtagligt negativa följder på lång sikt för 

skolväsendet i Stockholm. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som 

remissvar till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Rättegångsfullmakt 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden återkallar tidigare utfärdad fullmakt 

från den 23 oktober 2008. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att ge fullmakt för stadsjurist 

Catharina Gyllencreutz samt vice stadsjuristerna Kristina 

Westerlind och Hans Altsjö att var för sig företräda 

Stockholms kommun inom nämndens förvaltningsområde. 

Med undantag för rätt att motta delgivning av stämningar 

äger ombud den behörighet som anges i rättegångsbalken 12 

kap 14 § första stycket. Ombud äger dessutom att på 

nämndens vägnar uppbära, motta och kvittera nämnden 

tillkommande medel och handlingar, att förordna annan i sitt 

ställe samt i övrigt vid alla de tillfällen, då Stockholms 

kommuns rätt inom nämndens förvaltningsområde kan vara 

ifråga, densamma iakttaga och bevaka. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 maj 2015, dnr 1.3.3-5858/2015. 

 

Stadsledningskontorets juridiska avdelning har till 

utbildningsnämnden inkommit med en begäran om ny 

rättegångsfullmakt att användas i domstolar där juridiska 

avdelningen har nämndens uppdrag att föra nämndens talan. 

Fullmakten avser såväl verksamhet som bedrivs av 

allmänjuridiska enheten som av social- och skoljuridiska 

avdelningen. 

 

Begäran föranleds av personalförändringar inom juridiska 

avdelningen. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden återkallar tidigare utfärdad fullmakt 

från den 23 oktober 2008. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att ge fullmakt för stadsjurist 

Catharina Gyllencreutz samt vice stadsjuristerna Kristina 

Westerlind och Hans Altsjö att var för sig företräda 

Stockholms kommun inom nämndens förvaltningsområde. 

Med undantag för rätt att motta delgivning av stämningar 

äger ombud den behörighet som anges i rättegångsbalken 12 
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kap 14 § första stycket. Ombud äger dessutom att på 

nämndens vägnar uppbära, motta och kvittera nämnden 

tillkommande medel och handlingar, att förordna annan i sitt 

ställe samt i övrigt vid alla de tillfällen, då Stockholms 

kommuns rätt inom nämndens förvaltningsområde kan vara 

ifråga, densamma iakttaga och bevaka. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Starta fler förberedelseklasser - över hela staden 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm m.fl. (FP), Cecilia Brinck 

m.fl. (M), John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 april 2015, dnr 1.1.3-1656/2015. 
 

Lotta Edholm m.fl. (FP), Cecilia Brinck m.fl. (M), John Kåberg 

(C) och Christian Carlsson (KD) har lämnat en skrivelse till 

utbildningsnämnden om att förvaltningen ska starta fler 

förberedelseklasser - över hela staden. Skribenterna föreslår att 

utbildningsförvaltningen får i uppdrag att presentera tänkbara 

placeringar för förberedelseklass på fler platser i staden varav 

minst en i innerstaden. 

 

Förvaltningen har påbörjat ett arbete med att se över 

möjligheten att förlägga förberedelsegrupper till andra skolor än 

idag i syfte att skapa en mer heterogen elevsammansättning för 

nyanlända elever. Arbetet har resulterat i att förberedelsegrupper 

ska startas på Klastorpsskolan, Johan Skytteskolan och en 

skola/eller flera skolor i Bromma. Detta utgör ett första steg och 

arbetet kommer också att fortsätta. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde 

ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Frågan om att förbättra vägarna in i svensk skola för nyanlända 

elever, är bland de viktigaste för att kunna förbättra 

kunskapsresultaten i Stockholms skolor. För detta krävs ett 
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snabbt och väl anpassat mottagande som utgår från individens 

förutsättningar, förkunskaper och behov.    

 

Vi ser positivt på att fler börjat lyfta vårt krav på fler 

förberedelseklasser på fler håll i staden, för att bryta med att det 

främst är ytterstadens skolor som tar emot nyanlända. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från (M) och (FP). 
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§ 17   

Att låta stadens äldre arbeta till 70  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-177/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

14 april 2015, dnr 1.6.1-446/2015. 

 

Ann-Katrin Åslund (FP) framför i en motion (2015:1) att alla 

anställda i staden ska tillåtas fortsätta arbeta till 70 års ålder. 

Utbildningsförvaltningen anser att nuvarande lagstiftning ger 

arbetsgivare goda möjligheter att behålla personal med 

efterfrågad kompetens. Under 2015 kommer 

utbildningsförvaltningen att ta fram förslag på konkreta åtgärder 

för att stärka villkor och arbetsmiljö för anställda lärare som 

uppnått pensionsålder. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med avdelningarna för 

grundskole- och gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Lotta Edholm (FP) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (FP) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

- Att utbildningsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen 

att föreslå kommunfullmäktige bifalla motionen. 

- Att i övrigt anföra följande: 

 

Att förlänga arbetslivet och att göra det både möjligt och 

attraktivt för äldre anställda att stanna kvar på arbetsplatserna är 

avgörande för våra möjligheter att finansiera framtidens välfärd. 

Stockholms stad måste bidra till en arbetsmarknad som värderar 

erfarenheterna och kunskaperna hos äldre anställda, och där 

antalet arbetade timmar ökar då anställda som både kan och vill 

arbeta inte faller för åldersstrecket. 

 

Men som påpekas i motionen är frågan om pensionsålder 

betydligt bredare än så. Stockholms stad har som offentlig 

arbetsgivare dels ett ansvar som en institution byggd på 

demokratiska värderingar att gå före och förändra 

diskriminerande normer på arbetsmarknaden, och dels ett ansvar 

gentemot skattebetalarna att leverera offentlig service med 

största möjliga effektivitet.  Det är också ytterst en fråga om 

valfriheten för den anställde att själv välja när hen vill gå i 

pension. 

 

Allt detta talar för att Stockholms stad bör verka för att låta 

stadens anställda arbeta kvar längre, om de så vill. Förslaget i 

motionen är ingalunda utopiskt utan förmodligen någonting som 

kommer att bli nödvändigt att genomföra förr eller senare. 

Genom att genomföra motionens förslag redan nu skulle staden 

skicka en tydlig signal om behovet av en förändrad och 

uppvärderad syn på våra mest erfarna anställda. 
 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande från (FP). 
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§ 18   

Motion om hedersvåld 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 269/2015 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 april 2015, dnr 1.6.1-1317/2015. 

 

Maria Danielsson (SD) har skrivit en motion om hedersvåld och 

föreslår att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen uppdraget 

att se över kompetensen inom skola och socialtjänst för att möta 

hedersvåld, och initiera samarbete med GAPF (Glöm Aldrig 

Pela och Fadime). Vidare föreslår Maria Danielsson (SD) att 

kommun-fullmäktige uppdrar åt vuxenutbildningen att ta fram 

material för hur SFI-lärare kan informera om hedersvåld och 

lagar och normer kring kvinnors sexualitet i Sverige samt att 

uppdra åt kommun-styrelsen att se över möjligheten att inrätta 

en Barnskydds-myndighet för att samla all kompetens inom 

området hedersvåld för att bistå alla instanser inom kommunen 

vid frågor rörande barn. 

 

Förvaltningen har generella riktlinjer och strategier kring 

värdegrund, normer och bemötande i skolan med grund i 

skollagen. Stockholms stad har också samarbete med Origo, 

resurscentrum mot hedersrelaterat förtryck och våld som vänder 

sig till alla som arbetar med unga. Förvaltningen anser att 

ovanstående - inklusive stadens pågående arbete med mänskliga 

rättigheter - ger ett gott stöd till skolorna för att genomföra ett 

arbete mot hedersvåld. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samråd med 

grundskoleavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 19   

Samråd om utbyggd tunnelbana mellan Akalla och Barkarby 

station 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 111-584/2015  

 
Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar följande: 

1. Som svar på remissen ”Samråd om utbyggd tunnelbana 

mellan Akalla och Barkarby station” hänvisas till vad som 

sägs i stadsledningskontorets, exploateringskontorets, 

fastighetskontorets, stadsbyggnadskontorets, 

kulturförvaltningens, idrottsförvaltningens, 

utbildningsförvaltningens, miljöförvaltningens och 

trafikkontorets gemensamma tjänsteutlåtande. 

2. Beslutet i ärendet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

4 maj 2015, dnr 1.6.1-4179/2015. 

 

Förvaltningen för utbyggd tunnelbanan (FUT, Stockholms läns 

landsting) har bett Stockholms stad m.fl. att yttra sig om förslag 

på järnvägsplan inklusive MKB samt tillståndsansökan enligt 

miljöbalken inklusive MKB för utbyggnaden av ny tunnelbanan 

på sträckan Akalla-Barkarby. Samrådsperioden är 9 april – 7 

maj 2015. Stockholms stad har begärt förlängd remisstid till den 

18 juni, vilket FUT har beviljat. 

 

Stadsledningskontoret, exploateringskontoret, 

fastighetskontoret, stadsbyggnadskontoret, 

kulturförvaltningen/stadsmuséet, idrottsförvaltningen, 

utbildningsförvaltningen, miljöförvaltningen och trafikkontoret 

är positiva till att en utbyggnad av tunnelbanan enligt 2013 års 

Stockholmsförhandling sker. Staden deltar aktivt i detta arbete 

och anser att utbyggnaden är mycket viktigt för såväl staden 

som regionen.  

 

FUT har genomfört kontinuerliga samråd med kontoren genom 

att hålla delprojektstyrelsemöten och arbetsmöten om berörd 

sträcka där representanter från kontoren deltar.  

 

Kontoren är i huvudsak positiva till den remitterade 

järnvägsplanen med tillhörande MKB men har några medskick 

till FUT som bör hanteras. Dessa redovias under ”Kontorens 

synpunkter och förslag” längre ned i dokumentet. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts gemensamt av stadsledningskontoret, 

exploateringskontoret, fastighetskontoret, 

stadsbyggnadskontoret, kulturförvaltningen/stadsmuséet, 

miljöförvaltningen, idrottsförvaltningen, 

utbildningsförvaltningen och trafikkontoret. 

 

Ärendet har även samordnats med Rinkeby-Kista 

stadsdelsförvaltningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Som svar på remissen ”Samråd om utbyggd tunnelbana 

mellan Akalla och Barkarby station” hänvisas till vad som 

sägs i stadsledningskontorets, exploateringskontorets, 

fastighetskontorets, stadsbyggnadskontorets, 

kulturförvaltningens, idrottsförvaltningens, 

utbildningsförvaltningens, miljöförvaltningens och 

trafikkontorets gemensamma tjänsteutlåtande. 

2. Beslutet i ärendet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 

Olle Burell m.fl. (S), Cecilia Brinck m.fl. (M), Ingegerd 

Akselsson Le Douaron m.fl. (MP), Edith Ringmar m.fl. (V) och 

Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Vi ser mycket positivt på att en välbehövlig utbyggnad av 

stadens tunnelbanenät enligt 2013 års Stockholmsförhandling nu 

sker. Utifrån perspektivet att Stockholms befolkning ökar snabbt 

är detta en både nödvändig och högt prioriterad fråga. Lika 

nödvändig som utbyggnaden av kollektivtrafiken är 

tillskapandet av fler bostäder, vilket Stockholms stad och andra 

berörda kommuner förbundit sig till i enlighet med 

Stockholmsförhandlingen. Det innebär sammantaget 78 000 nya 

bostäder i anslutning till de nya tunnelbanelinjerna, varav 40 

000 inom Stockholms stad.  

 

Sträckningen mellan Akalla och Barkarby innebär en 

förlängning av Blå linje från Akalla till Barkarby station med en 

station i Barkarbystaden. Detta är bra i ett första steg men i 

förlängningen bör den Blåa linjens Akalla- och Hjulstagren 

sammankopplas vid Barkarby C i syfte att förse hela Järva- och 

Barkarbystaden med en frekvent och genomgående 

kollektivtrafik. En sådan utbyggnad skulle ytterligare stärka den 
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regionala knutpunkten vid Barkarby C samt stärka visionen om 

en sammanhållen stad. Det är därför viktigt att den aktuella 

utbyggnaden inte omöjliggör en helhetslösning utan möjliggör 

fortsatta utbyggnader där Akalla- och Hjulstalinjen kan kopplas 

samman. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från (S), (M), (MP), (V) och 

(FP). 
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§ 20   

Ändring i Skolverkets föreskrifter om bedömningsgrunder för 

färdighetsprov gällande dansarutbildningen samt examensmål, 

ämnesplan och kurs för yrkesdansarutbildningen 

Svar på remiss från Skolverket, dnr 2015:00327 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolverket som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 april 2015, dnr 1.6.1-5423/2015. 

 

Skolverket har remitterat förslag till ändringar av föreskrifter 

som ingår i Skolverkets författningssamling (SKOLFS). 

Förslaget innehåller ändringar i föreskrifter för dansar- och 

yrkesdansarutbildningen. Förändringarna gäller 

bedömningsgrunder för färdighetsprov för antagning till 

dansarutbildningen, examensmål för yrkesdansarutbildningen i 

gymnasieskolan, kurser för yrkesdansarutbildningen, ämnesplan 

och kunskapskrav för ämnet dansgestaltning samt ämnesplan 

och kunskapskrav för ämnet dansteknik i 

yrkesdansarutbildningen. 

 

Förvaltningen instämmer i de av Skolverket föreslagna 

ändringarna i Skolverkets författningssamling (SKOLFS). 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Skolverket som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 5/2015 

Sida 35 (39) 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 21   

Ansökan om utdömande av vite 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

Lena Vidén (580616-8562) ska förpliktas att utge vite om 500 

kr per skoldag för perioden mellan 2 mars 2015 – 13 maj 2015 

(46 skolpliktiga kalenderdagar) med anledning av att 

utbildningsnämndens föreläggande från den 23 oktober 2014 

inte följts.  

 

Robin Vidén (590716-1417) ska förpliktas att utge vite om 500 

kr per skoldag för perioden mellan 2 mars 2015 – 13 maj 2015 

(46 skolpliktiga kalenderdagar) med anledning av att 

utbildningsnämndens föreläggande från den 23 oktober 2014 

inte följts. 

 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 april 2015, dnr 4.2.2-5404/2015. 

 

Robin Vidén och Lena Vidén är vårdnadshavare till Linn Vidén 

(010526-1184). Sedan läsåret 2007/2008 har de hållit henne 

hemma från undervisning i skolan. Vårdnadshavarna har 

tidigare fått avslag på ansökan om tillstånd att undervisa sina 

barn i hemmet. Frågan har slutligen avgjorts i Högsta 

förvaltningsdomstolen under 2013. Den 23 oktober 2014 

beslutade utbildningsnämnden att på nytt förelägga 

vårdnadshavarna att vid vite tillse att Linn Vidén fullgör 

skolplikten. Vårdnadshavarna har överklagat beslutet och 

fortsatt att hålla henne hemma. Utbildningsförvaltningen 

föreslår att utbildningsnämnden ska ansöka hos 

förvaltningsrätten om utdömande av vitet. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

Lena Vidén (580616-8562) ska förpliktas att utge vite om 500 

kr per skoldag för perioden mellan 2 mars 2015 – 13 maj 2015 

(46 skolpliktiga kalenderdagar) med anledning av att 

utbildningsnämndens föreläggande från den 23 oktober 2014 

inte följts.  

 

Robin Vidén (590716-1417) ska förpliktas att utge vite om 500 

kr per skoldag för perioden mellan 2 mars 2015 – 13 maj 2015 

(46 skolpliktiga kalenderdagar) med anledning av att 

utbildningsnämndens föreläggande från den 23 oktober 2014 

inte följts. 

 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 22   

Ansökan om utdömande av vite 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

Linda Boman (760612-4928) ska förpliktas att utge vite om 

165 kr per skoldag och barn för perioden mellan 16 februari 

2015– 13 maj 2015 (51 skolpliktiga kalenderdagar) med 

anledning av att utbildningsnämndens föreläggande från den 27 

november 2014 inte följts.  

 

Fredrik Boman (761201-0111) ska förpliktas att utge vite om 

165 kr per skoldag och barn för perioden mellan 16 februari 

2015– 13 maj 2015 (51 skolpliktiga kalenderdagar) med 

anledning av att utbildningsnämndens föreläggande från den 27 

november 2014 inte följts. 

 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

28 april 2015, dnr 4.2.2-5404/2015. 

 

Fredrik Boman och Linda Boman är vårdnadshavare till Lovisa 

(12 år), Natalie (10 år) och Tilda (8 år). Barnen har aldrig varit i 

skolan. Vårdnadshavarna har tidigare fått avslag på ansökan om 

tillstånd att undervisa dottern Lovisa i hemmet. Den 27 

november 2014 beslutade utbildningsnämnden att på nytt 

förelägga vårdnadshavarna att vid vite tillse att barnen fullgör 

skolplikten. Vårdnadshavarna har överklagat beslutet och 

fortsatt att hålla barnen hemma. Den 19 februari 2015 beslutade 

utbildningsnämnden att ansöka om vitets utdömande för 

perioden 8 dec 2014 – 13 februari 2015. Ansökan är fortfarande 

under handläggning i förvaltningsrätten. 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden nu ska 

ansöka hos förvaltningsrätten om utdömande av vitet för den 

period som nu ytterligare förflutit (16 februari 2015 – 13 maj 

2015). 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar, enligt 7 kap. 23 § skollagen 

(2010:800) och 6 § lag (1985:206) om viten, att ansöka hos 

förvaltningsrätten att: 

 

Linda Boman (760612-4928) ska förpliktas att utge vite om 

165 kr per skoldag och barn för perioden mellan 16 februari 

2015– 13 maj 2015 (51 skolpliktiga kalenderdagar) med 

anledning av att utbildningsnämndens föreläggande från den 27 

november 2014 inte följts.  

 

Fredrik Boman (761201-0111) ska förpliktas att utge vite om 

165 kr per skoldag och barn för perioden mellan 16 februari 

2015– 13 maj 2015 (51 skolpliktiga kalenderdagar) med 

anledning av att utbildningsnämndens föreläggande från den 27 

november 2014 inte följts. 

 

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning ges uppdrag att, 

enligt tidigare utfärdad fullmakt, föra utbildningsnämndens 

talan i allmän förvaltningsdomstol. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 23  

Övriga frågor 

Skrivelse från M, FP, C och KD om att ”Genomföra 

karriärtjänstreformen fullt ut”. 

 

Skrivelsen överlämnades till förvaltningen för beredning. 

 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (FP) frågade förvaltningen när 

svar på skrivelse om Sturebyskolan kunde tänkas komma. 

 

Förvaltningen svarade att den hoppas kunna presentera ett 

skriftligt svar vid utbildningsnämndens sammanträde den 11 

juni. Om så inte kan ske kommer ett muntligt svar lämnas och 

det skriftliga svaret kommer då vid nämndens sammanträde den 

20 augusti. 

 

 

Tillträdande utbildningsdirektören Tony Mufic presenterade sig 

för utbildningsnämnden. 


